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Protokół Nr 14 

z obrad  czternastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dniu 23.12.2015r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 10:00 – do godz. 12:00. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni – p. Beata Lida oraz p. Jan Antczak 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

 w Więcborku       - Maria Kołata 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

 i Gospodarki Nieruchomościami    - Michał Bąk 

7. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

8. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

 

W części obrad uczestniczył Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2015 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

9. Przyjecie uchwał w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2016 rok oraz 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork: 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) przedstawienie Opinii Komisji Budżetu I Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, 
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c) ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

d) dyskusja, 

e) podjecie uchwał.  

10. Przyjęcie planów pracy na 2016 rok: 

a) Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2016 rok, 

b) Komisji Rewizyjnej, 

c) stałych Komisji RM. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka. 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2016”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Więcbork. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie. 

 

Do powyższego porządku obrad wprowadzono autopoprawkę w postaci dodania dwóch 

punktów stanowiących podjęcie uchwał: w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Puszcza, Katarzyniec, Runowo Kolonia (sołectwo Puszcza) oraz w sprawie 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zabartowo. Zagadnienia te zaproponowano 

zrealizować, jako punkt 14 i 15, pozostałe punkty przybrałyby dalszą numerację. 

Przewodnicząca RM zarządziła glosowanie nad przyjęciem porządku obrad po wprowadzeniu 

powyższych zmian. 

Na sali 13 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XIII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych  

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

25.11.2015r. – spotkanie z Przewodniczącymi Komisji RM oraz członkami Prezydium Rady 

dotyczące opracowania planu pracy RM na rok 2016. 

1.12.2015r. – udział w posiedzeniu Kapituły Zasłużonych dla Powiatu Sępoleńskiego  

w Kamieniu Krajeńskim w celu zaopiniowania dwóch kandydatur tj. mieszkanki gminy 

Kamień p. Genowefy Ziemniak zam. w Płociczu i mieszkanki gminy Sępólno Krajeńskie  

p. Barbary Stasiorowskiej zam. w Lutowie. Wstępnie wspólnie z Wicestarostą Powiatu 



3 
 

proponowano, jako kandydatkę mieszankę gminy Więcbork p. Jadwigę Błażejczak. 

Koniecznym jest jednak zebranie dwustu podpisów i osoby która zaangażowałaby się w tą 

sprawę. Jest to postać znana w kręgach rolniczych. 

6.12.2015r. – udział w imprezie zorganizowane z okazji Mikołajek na Rynku Miejskim  

w Więcborku. 

8.12.2015r. – udział w kolejnym spotkaniu dotyczącym opracowania planu pracy Rady 

Miejskiej wspólnie z Przewodniczącymi Komisji RM i Prezydium RM. 

9.12.2015r. – udział w spotkaniu opłatkowym w Jastrzębcu zorganizowanym przez Klub 

Aktywnych Społecznie. 

11.12.2015r. - udział w spotkaniu opłatkowym Stowarzyszenia Kupców Krajeńskich  

w Sępólnie Krajeńskim. 

12.12.2015r. – udział w obchodach gminnych 110 – lecia Związku Nauczycielstwa Polskiego. 

14.12.2015r. – udział w spotkaniu opłatkowych Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży 

Pożarnych w Więcborku. 

16.12.2015r. –  udział Wiceprzewodniczącej RM w spotkaniu opłatkowym  

w Środowiskowym Domu Samopomocy w Więcborku. Przewodnicząca RM w tym dniu brała 

udział w spotkaniu opłatkowym w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej  

w Więcborku połączonym z gawędą o Tradycjach Bożonarodzeniowych zaprezentowaną 

przez p. Małgorzatę Jarocińską. 

17.12.2015r. – wspólny z Burmistrzem Więcborka udział w spotkaniu opłatkowym  

u Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

18.12.2015r. – udział w spotkaniu wigilijnym w Przedszkolu Gminnym „Niezapominajka”  

w Więcborku oraz spotkaniu opłatkowym u Starosty Sępoleńskiego. 

20.12.2015r. – wspólnie z częścią radnych RM Przewodnicząca RM uczestniczyła  

w składaniu życzeń mieszkańcom Więcborka w ramach spotkania „Kolędowanie przy 

Szopce” na Rynku Miejskim w Więcborku. 

21.12.2015r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Komisji Budżetu i Finansów 

oraz Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej oraz Inwentaryzacji  

i Handlu oraz spotkaniu wigilijnym Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów. 

22.12.2015r.- Wiceprzewodnicząca RM uczestniczyła w spotkaniu  opłatkowym w Szkole 

Podstawowej w Zakrzewku. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

26.11.2015r. –  wspólnie z Zastępcą Komendanta Wojskowej Komendy Uzupełnień  

w Bydgoszczy p.  mjr Bogdanem Ziołkiem, Burmistrz Więcborka uczestniczył w uroczystości 

wręczenia Państwu Janinie i Krzysztofowi Łobodzińskim srebrnego medalu za zasługi dla 

obronności kraju. Uroczystość miała miejsce w Urzędzie Miejskim w Więcborku. 

27.11.2015r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego i udział w podsumowaniu Projektu 

„Inkubator Przedsiębiorczości”. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w posiedzeniu 

Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej. Omawiano sprawy bieżące Spółki oraz 

dokonano wizytacji w kotłowni na Osiedlu BoWiD Więcborku. 

28.11.2015r. – udział w podsumowaniu sezonu motorowego przez Więcborski Klub 

Motorowy. 

30.11.2015r. – spotkanie z Dyrektorem Spółki „PROVITA” . Rozmowa dotyczyła 

umożliwienia przejazdu równiarki gminnej drogą należącą do Spółki. Osiągnięto 

porozumienie, według którego właściciele Spółki wyrazili zgodę, na to by sprzęt gminny 

przejeżdżał ww. drogą, docelowo Gmina przygotuje inna organizację ruchu. Zmiana taka 



4 
 

będzie się wiązała też, ze zmianą parkowania na parkingu przy Ośrodku Zdrowia ale 

rozwiązanie to wymaga zarówno czasu, jak i opracowania stosownej dokumentacji oraz 

znalezienia środków finansowych na realizację zadania.  

2.12.2015r. – Burmistrz dokonał podpisania umowy na wykonanie oświetlenia na Osiedlu 

Piastowskim. Wykonawcą inwestycji jest Zakład Usług Elektrycznych p. Grabinski  

z Więcborka /dot. montażu 4 kolejnych punktów świetlnych/. Łącznie w bieżącym roku na 

Osiedlu pojawiło się w ramach przedsięwzięcia dwanaście nowych punktów świetlnych. Tego 

samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Kuratorium Oświaty. 

Spotkanie miało miejsce w ZS w Sypniewie, a poświęcone ewaluacji przeprowadzonej  

w tejże Szkole. Ponadto Burmistrz spotkał się z Przewodniczącą Rady Nadzorczej ZGK  

w Więcborku p. Haliną Zimon – Porożyńską w kwestii jej dalszej działalności w Radzie 

Nadzorczej Spółki. Ustalono, że Przewodnicząca Rady Nadzorczej będzie członkiem Rady 

Nadzorczej do końca kadencji tj. do końca bieżącego roku. Po sporządzeniu bilansu Spółki za 

rok 2015 i zatwierdzeniu nastąpi zmiana składu Rady. 

3.12.2015r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania dwóch aktów notarialnych 

oraz uczestnictwo w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku. 

5.12.2015r. – udział w spotkaniu opłatkowym w świetlicy w Nowym Dworze. Spotkanie 

zorganizowane zostało przez Stowarzyszenie Aktywnych Społecznie oraz Goło Gospodyń 

Wiejskich. 

6.12.2015r. – udział w akcji Mikołajki na Rynku Miejskim zorganizowanej przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku, 

Stowarzyszenie Aktywnych Społecznie, Świetlicę Środowiskową w Więcborku oraz 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Więcborku. 

7.12.2015r. – Burmistrz udał się na spotkanie z Marszałkiem Województwa Kujawsko-

Pomorskiego p. Piotrem Całbeckim. W spotkaniu tym udział wzięli również: Starosta Powiatu 

Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych, Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach, 

Skarbnik Powiatu p. Władysław Rembleski i p. Iwona Kozłowska. Poruszane tematy 

dotyczyły zarówno spraw powiatu sępoleńskiego, jak również siedziby Krajeńskiego Parku 

Krajobrazowego. Marszałek oznajmił, że podjął decyzję odnośnie usytuowania tej instytucji 

wskazując Więcbork, jako miejsce siedziby Parku. Decyzja taka została podjęta po wizycie  

w Więcborku i obejrzeniu obiektu na ul. Rybackiej. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył 

w spotkaniu opłatkowym Pszczelarzy   terenu gminy Więcbork. 

8.12.2015r. – udział w spotkaniu z Dyrektorem Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku. Wizyta Dyrektor związana była z wnioskiem, jaki wpłynął do Zarządu  

z sołectwa Lubcza dotyczący spiętrzenia wody w jeziorze. Ustalono działania, które nie 

spowodują zalania łąk, czy innych terenów przyległych. 

9.12.2015r. – udział w spotkaniu z p. Sławomirem Łaniewskim w kwestii monografii 

Więcborka. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu opłatkowym w świetlicy 

wiejskiej w Jastrzębcu zorganizowanym przez Stowarzyszenie Aktywnych Społecznie oraz 

KGW. 

10.12.2015r. – spotkanie z Dyrektor Departamentu Środowiska Urzędu Marszałkowskiego  

p. Małgorzatą Walter, która zlustrowała przebieg rekultywacji składowiska odpadów stałych 

w Dalkowie i przy okazji obejrzała także obiekt kościoła na ulicy Rybackiej z przyległym 

terenem. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu Lokalnej Grupy Działania  

w Sępólnie Krajeńskim. Spotkanie dotyczyło konsultacji kryterium oceny wniosków  

w nowym okresie programowania. Ponadto spotkał się z właścicielami ośrodków 

wypoczynkowych z terenu gminy Więcbork, na którym podsumowano sezon turystyczny 

roku 2015 i rozmawiano o oczekiwania właścicieli w roku kolejny, a także o tym co można 

byłoby zmienić, poprawić  żeby zarówno mieszkańcy, jak i turyści dobrze odbierali gminę 



5 
 

Więcbork w okresie wakacyjnym. W godzinach popołudniowych Burmistrz wziął udział  

w obchodach szóstej rocznicy nadania imienia Gimnazjum w Więcborku. 

11.12.2015r. – udział w 16 maratonie pisania listów /organizowanym przez Amnesty 

International/ w Centrum Kształcenia Ustawicznego i Zawodowego w Więcborku. Tego dnia 

Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Obywateli. Komisja 

została zwołana przez Starostę Sępoleńskiego. Tematyka obejmowała przedstawienie raportu 

o stanie bezpieczeństwa przedstawionego przez Policję oraz Państwową Straż Pożarną. 

Rozmawiano również o zabezpieczeniu ujęć wody na terenie  gmin powiatu sępoleńskiego  

i procedurach postępowania w sytuacji awarii wodociągowe, zastępczych ujęciach wody, 

względzie dostarczeniu wody pitnej i do celów bytowych. Tego samego dnia Burmistrz 

uczestniczył w podsumowaniu warsztatów zorganizowanych przez Lokalną Grupę Działania 

w Kamieniu Krajeńskim oraz w jasełkach i Kiermaszu Bożonarodzeniowym w Szkole 

Podstawowej w Więcborku. 

12.12.2015r. – udział w wystawie Stołów Wigilijnych w Dąbrówce oraz w obchodach 110 

rocznicy powstania Związku Nauczycielstwa Polskiego, w MGOK Więcbork. Tego dnia 

Burmistrz uczestniczył w spotkaniach opłatkowych KGW Jastrzębiec i Gminnego PSL. 

14.12.2015r. – udział w spotkaniu opłatkowym Zarządu Gminnego OSP. 

15.12.2015r. – udział w dwóch spotkaniach opłatkowych: Powiatowego Zarządu OSP  

/Sępólno Krajeńskie/, pracowników Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku 

16.12.2015r. – udział w spotkaniu opłatkowym w Środowiskowym Domu Samopomocy  

w Więcborku, w Związku Kombatantów oraz pracowników i przyjaciół Miejsko-Gminnej 

Biblioteki Publicznej. 

17.12.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej, gdzie omawiano sprawy 

bieżące i opiniowano wnioski mieszkańców dotyczące przydziału lokali komunalnych. Tego 

samego dnia Burmistrz uczestniczył  spotkaniu opłatkowym samorządowców z Marszałkiem 

Województwa i Wojewodą Kujawsko-Pomorskim w Toruniu. 

18.12.2015r. – udział w spotkaniu opłatkowym w Przedszkolu Gminnym w Więcborku, 

wigilii samotnych i osób starszych organizowanej przez MGOPS w Więcborku  

i Stowarzyszenie Aktywnych Społecznie oraz spotkanie oplatkowe pracowników Miejsko-

Gminnego Ośrodka Kultury. 

19.12.2015r. – spotkanie opłatkowe Kurkowego Bractwa Strzeleckiego. 

20.12.2015r. – udział w kolędowaniu na więcborskim Rynku i składaniu życzeń 

Bożonarodzeniowych mieszkańcom. 

21.12.2015r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego oraz połączonych Komisji Budżetu i Finansów, i Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu. Udział w spotkaniu 

opłatkowym pracowników Urzędu Miejskiego oraz Klubu Abstynentów „ Razem Od Nowa”. 

22.12.2015r. – spotkanie opłatkowe w Szkole Podstawowej w Zakrzewku oraz w jednej z klas 

Gimnazjum w Więcborku. Młodzież Gimnazjum uczestniczyła po raz kolejny w akcji 

„Szlachetna Paczka”. W tym roku przygotowywali prezent dla rodziny z Nakła. Na liście 

prezentów znalazła się pralka, na którą uczniowie zbierali pieniądze. Ponieważ środków 

brakowało zrezygnowali z robienia prezentów sobie, a te pieniądze które mieli na ten cel 

przeznaczyć dołożyli do puli środków na ww. sprzęt AGD. Cieszy gest młodzieży i fakt, że 

zauważają potrzeby innych. 

23.12.2015r. – podpisanie umowy na wywóz nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork  

z Konsorcjum Zakładu Gospodarki Komunalnej Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Informacje dodatkowe: 
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 9.12.2015r. odbył się przetarg – otwarcie ofert na wywóz nieczystości stałych. Zgłosiły 

się dwa podmioty – Tuchola z ofertą na kwotę 1.202.500,08 zł oraz Konsorcjum Powiatu 

Sępoleńskiego z ofertą na kwotę 1. 067.904,00 zł. 

 14.12.2015r. nastąpiło otwarcie ofert przetargu na kostkę typu polbruk 2000m. Wpłynęły 

trzy oferty: maksymalna oferta to 76.629,00 zł, najniższa oferta 52.890,00 zł Firma 

„Ginter” Chojnice. Umowa została podpisana i jest już zabezpieczony do wykorzystania 

w przyszłym roku. 

 15.12.2015r. – otwarto oferty w przetargu na dostawę gruzu 2 tys. Ton. Wpłynęły cztery 

oferty: najwyższa oferta to 123.000,00 zł , najniższa 53.874,00 zł firmy Hurt Trans 

„KAWIKO”. 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Stanisław Posieczek zgłosił interpelacje pochodzące od Rady Sołeckiej sołectwa 

Sypniewo: 

 Rada Sołecka zwróciła się z prośbą do Burmistrza Więcborka o możliwość 

współudziału w decyzjach dotyczących podziału/przydziału pomieszczeń w Wiejskim 

Domu Kultury, po wykonaniu dokumentacji technicznej dotyczącej modernizacji 

obiektu i w chwili pozyskania środków na relację przedsięwzięcia. Chodziło  

o pomieszczenia dla Rady Sołeckiej, Koła Gospodyń Wiejskich i Koła Polskiego 

Związku Wędkarskiego. 

 Rady prosił o informację kto jest właścicielem mieszkania po byłej Dyrektor 

Zespołu Szkół w Sypniewie, mieszczącego się w WDK Sypniewo, i czy jest ono już 

przyznane nowemu lokatorowi. 

 Wnioskował o wykonanie poziomego oznakowania przejścia dla pieszych na ulicy  

29 stycznia /droga wojewódzka Nr 189 naprzeciwko pomnika św. Boboli w kierunku 

kościoła/. W miejscu tym występuje dość duże niebezpieczeństwo szczególnie 

podczas nabożeństw kościelnych. 

 Poinformował, że Rada Sołecka przyjęła, iż budowa chodnika na starej podbudowie 

przy drodze wojewódzkiej nr 189 w Sypniewie przy współfinansowaniu Zarządu Dróg 

Wojewódzkich oraz środków z Funduszu sołeckiego sołectwa Sypniewie do końca 

2017 roku powinna zostać ukończona. 

 Wniósł o wykonanie dokumentacji technicznej na budowę nawierzchni 

chodnikowych, których obecnie w Sypniewie nie ma tj. odcinek od posesji  

p. Andrzeja Pankau do ulicy Polnej /strona lewa/, odcinek od cmentarza do drogi 

wybudowanie prawe obok posesji Państwa Kruk. Te odcinki mogą zostać 

zrealizowane na zasadach obecnie prowadzonych prac chodnikowych tzn. przy 

udziale środków ZDW i funduszu sołeckiego sołectwa Sypniewo. Zadania te zakończą 

budowę chodników przy drodze wojewódzkiej w Sypniewie i poprawią zarówno 

bezpieczeństwo, jak i wizerunek wsi. 

2. Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, czy świetlice wiejskie podlegające Miejsko-

Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Więcborku, przygotowane są do sezonu grzewczego,  

czy są wyznaczone osoby odpowiedzialne za opalanie budynków, czy też kwestia ta 

należy wyłącznie do sołtysów i rad sołeckich. 

3. Radna Anna Łańska złożyła interpelację odnośnie drogi przy ulicy I Armii Wojska 

Polskiego prosząc Burmistrza Więcborka oraz Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego o spotkanie  

z p. Starostą i Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych p. Ekertem w sprawie 

ewentualnych dalszych poczynań względem tej drogi. Droga staje się niebezpieczna  
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i radni chcieliby wiedzieć, jakie są przewidywane działania Powiatu w kierunku np. 

modernizacji nawierzchni, czy przejęcia gruntów. 

 

Ad. 7- 8 Projekty uchwał finansowych przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2015 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 01095 § 0750 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano w 

związku z mniejszym niż planowano wpływem dochodów z tytułu dzierżawy obwodów 

łowieckich. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0690 o kwotę 1.500,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływu odpłatności za przygotowanie dokumentacji do sprzedaży przez gminę 

nieruchomości na rzecz nabywcy. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0750 o kwotę 65.000,00 zł. dokonano z 

tytułu wpływów z najmu i dzierżawy składników majątkowych gminy. 

4. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0760 o kwotę 200,00 zł. dokonano z 

tytułu mniejszych od planowanych wpływów z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności. 

5. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0770 o kwotę 75.000,00 zł. dokonano z 

tytułu korekty planu finansowego wpływów z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0920 o kwotę 1.500,00 zł. dokonano w 

oparciu o wpływ odsetek od zaległych dochodów z tytułu gospodarowania mieniem 

komunalnym. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75011 § 2360 o kwotę 2,00 zł. dokonano z tytułu 

wpływu dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych ustawami. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0690 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano z 

tytułu zwrotu kosztów upomnień wysyłanych w związku z egzekucją zaległości 

budżetowych. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0320 o kwotę 6.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku rolnego od osób 

prawnych. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0340 o kwotę 10,00 zł. dokonano z uwagi 

na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od środków 

transportowych od osób prawnych. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0310 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od nieruchomości 

od osób fizycznych. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0330 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku leśnego od osób 

fizycznych. 

13. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0340 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od środków 

transportowych od osób fizycznych. 

14. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0370 o kwotę 620,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ dochodów z tytułu opłaty od posiadania psów. 

15. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0430 o kwotę 30.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu opłaty targowej. 
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16. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0500 o kwotę 50.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu podatku od czynności 

cywilnoprawnych. 

17. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0910 o kwotę 2.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu odsetek od nieterminowych 

wpłat z tytułu podatków i opłat. 

18. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75618 § 0410 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ dochodów z tytułu opłaty skarbowej. 

19. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 75621 § 0020 o kwotę 42.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ udziałów w podatku dochodowym od osób 

prawnych. 

20. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0920 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na większy od planowanego wpływ dochodów z tytułu odsetek bankowych od 

środków zgromadzonych na rachunku bieżącym. 

21. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.200,00 zł. dokonano z 

uwagi na otrzymaną darowiznę od Nadleśnictwa Runowo Kr. z przeznaczeniem na SP i 

Przedszkole w Runowie Kr. 

22. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0690 o kwotę 20,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływ dochodów z tytułu opłat różnych. 

23. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 800,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów za najem pomieszczeń szkolnych w placówkach oświatowych. 

24. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 300,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów różnych (wynagrodzenie płatnika podatku). 

25. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 6297 o kwotę 33.586,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ płatności końcowej w związku z realizacją w 2014 r. zadania pn.: 

"Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork - 

budynek Szkoły Podstawowej w Sypniewie”. 

26. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0690 o kwotę 5.300,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejsze od planowanych wpływu z tytułu opłaty stałej za pobyt w przedszkolu. 

27. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0830 o kwotę 5.300,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejsze od planowanych wpływu z tytułu odpłatności za wyżywienie w 

przedszkolu. 

28. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0840 o kwotę 139,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów ze sprzedaży złomu. 

29. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80104 § 0970 o kwotę 130,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów różnych (wynagrodzenie płatnika podatku). 

30. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 80110 § 0750 o kwotę 2.600,00 zł. dokonano z 

uwagi na mniejszy od planowanego wpływ dochodów z tytułu najmu pomieszczeń w 

gimnazjach. 

31. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 3.000,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ dochodów za wynajem autokaru. 

32. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 527,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika. 

33. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85202 § 0970 o kwotę 431,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj. 

34. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85219 § 0830 o kwotę 2.400,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności za świadczone przez MGOPS w Więcborku usługi 

opiekuńcze. 
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35. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85219 § 0970 o kwotę 200,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności z tytułu dochodów różnych (wynagrodzenie płatnika 

podatku). 

36. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90001 § 0830 o kwotę 400,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odpłatności z tytułu świadczonej dla ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu 

ścieków i wody. 

37. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 180,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

38. Zmiana w planie dochodów majątkowych w rozdz. 90002 podyktowana została korektą 

planu finansowego w związku z faktem, iż wpływ płatności końcowej realizowanej 

inwestycji pn.: „Zamknięcie i rekultywacja gminnego składowiska odpadów innych niż 

niebezpieczne i obojętne w miejscowości Dalkowo, Gmina Więcbork” nastąpi w 2016 r. 

Ponadto, skorygowany został paragraf dochodowy środków z WFOŚiGW w Toruniu 

współfinansujących ww. inwestycję. 

39. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 90019 § 2460 o kwotę 18.254,00 zł. dokonano z 

uwagi na korektę planu finansowego środków z WFOŚiGW w Toruniu na realizację 

zadania pn.: „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Więcbork” do wysokości wynikającej ze złożonego wniosku o wypłatę 

środków. 

40. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 60016 § 4440 o kwotę 54,63 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

41. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6060 o kwotę 5.000,00 

zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup przecinarki 

do betonu”. 

42. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 60095 § 4010 o kwotę 8.428,66 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych z przeznaczeniem na zatrudnienie 

pracowników w ramach robót publicznych. 

43. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 60095 § 4440 o kwotę 110,65 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

44. Zmian planu wydatków w rozdz. 75011 pomiędzy § 4210 a § 4440 o kwotę 167,15 zł. 

dokonano w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

45. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 4440 o kwotę 2.102,69 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

46. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75095 § 4440 o kwotę 10,62 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

47. Zwiększenie w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75414 § 6050 o kwotę 

12.500,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup i 

montaż syreny elektronicznej o mocy 600W DSE-600S wraz z modułem komunikacji 

radiowej RUN-4000”. 

48. Zwiększenie w planie wydatków budżetowych w rozdz. 80101 oraz 80103 § 4210 o łączną 

kwotę 1.200,00 zł. dokonano w związku z otrzymanymi darowiznami od Nadleśnictwo 

Runowo Kr. dla SP i przedszkola w Runowie Kr. 

49. Zmian planu wydatków w rozdz. 90002 pomiędzy § 4440 a § 4300 o kwotę 12,14 zł. 

dokonano w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 

50. Zmniejszenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 90019 § 4300 o kwotę 18.254,00 

zł. dokonano z uwagi na korektę planu finansowego środków z WFOŚiGW w Toruniu na 

realizację zadania pn.: „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork” do wysokości wynikającej ze złożonego wniosku o 

wypłatę środków. 
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51. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 92109 § 2480 o kwotę 11.000,00 zł. 

dokonano w celu realizacji bieżącej działalności MGOK w Więcborku. 

52. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 92695 § 4440 o kwotę 6,07 zł. dokonano w 

związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2015 r. 
 

Opinia Komisji Połączonych Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork  

 

Zmian w WPF w 2015 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków.  

W roku 2016 r. skorygowana została kwota dochodów z tytułu dotacji oraz środków 

przeznaczonych na inwestycje do wartości wynikającej z załącznika dochodów budżetowych.  

 

Opinia Komisji Połączonych Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 9 Projekty uchwał w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2016 rok oraz 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Burmistrz Więcborka zwracając się do radnych mówił, że przedłożony radnym projekt 

budżetu jest jego pierwszym autorskim budżetem, który został przygotowany z dużą dożą 

ostrożności. Zarządzeniem z dnia 12 listopada zatwierdził projekt budżetu na 2016 rok.  

W opracowaniu tym brak jest planowanych środków zewnętrznych z Unii Europejskiej,  

w związku z brakiem informacji o planowanych terminach konkursów organizowanych przez 

Urząd Marszałkowski na dzień sporządzenia projektu. Terminarz taki został przyjęty przez 

Urząd Marszałkowski Uchwałą Nr 48/1720/15 dopiero 25 listopada 2015 roku. Fakt ten nie 

oznacza jednak, ze o takie fundusze Gmina Więcbork nie będzie się ubiegała. Projekt budżetu 

i zadania w nim zaproponowane traktować należy bardzo dynamicznie i dostosowywać go do 

aktualnych sytuacji. W dużej mierze budżet determinowany będzie możliwością pozyskania 

środków zewnętrznych na inwestycje. Burmistrz przedstawił również kilka najważniejszych 

liczb dotyczących budżetu Gminy Więcbork na rok 2016: 

 Dochody – 38.837.977,00 zł, 

 Wydatki – 38.311.977,00 zł, 
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 Deficyt – 474.000,00 zł, 

 Planowana nadwyżka operacyjna – 888.686,28 zł, 

 Wydatki inwestycyjne – 1.788.347,28 zł, 

 Wydatki przeznaczone będą na szeroko pojęte drogi – 584.503,54 zł /tzw. wkład własny/, 

co we współpracy ze Starostwem Powiatowym może przynieść inwestycje na łączną 

kwotę 1.200.000,00 zł  

 Kilka dokumentacji na drogi w tym rozpoczęcie opracowania dokumentacji na ścieżkę 

pieszo-rowerową relacji Borzyszkowo – Więcbork, na która od wielu lat czekają 

mieszkańcy kilku sołectw /Runowa Krajeńskiego, Borzyszkowa, Czarmunia, Zgniłki, 

Klarynowa, Górowatek/. 

 Projekt budżetu Gminy na 2016 rok, to również kwota 150.000,00 zł na budowę 

oświetlenia ulicznego na  terenie gminy Więcbork. 

 W roku 2016 Gmina Więcbork będzie starała się pozyskać środki na drogi z Programy 

FOGR -u / Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych/. Byłaby to kontynuacja utwardzenia 

bitumicznego drogi relacji Zakrzewek – Nowy Dwór oraz Zabartowo – Puszcza / tu środki 

z PROW/. 

 Tegoroczna susza ukazała wiele potrzeb w zakresie budowy wodociągów. Wiele 

gospodarstw rolnych nastawionych głownie na chów bydła i trzody chlewnej borykało się 

z brakiem wody dla zwierząt. Dlatego w roku 2016 Gmina zamierza zrealizować kilka 

odcinków wodociągów do tego typu gospodarstw w tym m.in. od wielu lat obiecywany,  

a nie zrealizowany odcinek wodociągu w Runowie Krajeńskim. 

 O ponad 220.000,00 zł zmniejszone zostały wydatki w rozdziale 75023 Urząd Gminy na 

płace i pochodne płac – z ponad 2.000.000,00 zł planowanych na rok 2015 do 

1.780.913,40 zł na rok 2016. 
 

Dotychczasowa polityka finansowa prowadzona w latach 2007 – 2014 zmusza do „zaciskania 

pasa”. Zmusza do bardzo ostrożnego dysponowania środkami publicznymi. Nadszedł czas 

spłacania zadłużenia, które zaplanowano w projekcie budżetu na rok 2015, na kwotę 

20.000.000,00 zł. na dowód trudnej sytuacji, w której znalazła się Gmina w wyniku 

nadmiernego zadłużenia Burmistrz Więcborka zacytował część opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy dotyczący Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork cyt.: „Z danych ujętych w WPF wynika, że w każdym roku objętym Prognozą 

Gmina zachowa limit obsługi zadłużenia określony relacją wskazaną w art.243 ust 1 ustawy. 

Skład Orzekający zwrócił uwagę, że ww. relacja w latach 2018-2021 oraz w roku 2023 jest na 

granicy spełnienia. W związku z powyższym budżet roku 2016 będzie musiał być 

realizowany przy zachowaniu dużej dyscypliny, aby przewidywane na kolejne lata wskaźniki 

obsługi długu nie uległy pogorszeniu” – koniec cytatu.  

W związku z powyższym Burmistrz zwrócił się do Rady o przyjęcie przedłożonego projektu 

Budżetu Gminy Więcbork na rok 2016 wraz z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork dodała, że oba z ww. projekty podlegają zaopiniowaniu przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową i takie opinie Gmina otrzymała. Opinie te są pozytywne  

w zakresie wymienionych dokumentów oraz w kwestii możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 

rok 2016. Skarbnik wniosła też kilka poprawek do projektu uchwały: 

 w projekcie uchwale budżetowej, w zakresie dochodów majątkowych zmiana dotyczy 

dotacji i środków przeznaczonych na inwestycje – była kwota 25.661,00 zł zgodnie  

z projektem budżetu winna być to kwota o 200,00 zł niższa tj. 25.461,00 zł, 
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 zmieniony został ponadto załącznik wydatków na zadania zlecone  - w projekcie 

brakowało rozdziału 75101, gdzie ewidencjonowane są wydatki w związku z aktualizacją 

list wyborczych, 

 dokonano także korekty paragrafu dochodów majątkowych, gdzie ewidencjonowane są 

środki otrzymane z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, które mają wpłynąć 

w roku 2016 w związku z realizacją zamknięcia i rekultywacji składowiska odpadów – 

pierwotnie zaplanowany był tam §6260, a prawidłowo winno być ujęte jako §6280, 

 ostatnia zmiana dotyczyła załącznika planowanych dotacji z budżetu Gminy – tam  

w pozycji dotyczącej dotacji dla Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej  poprawiony 

został rozdział – prawidłowy to 92116, 

 w projekcie WPF została poprawiona kwota środków i dotacji na inwestycje tj. kwota 

różnicy 200,00 zł wspomniana powyżej. 

 

 

Opinia Komisji połączonych: Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej 

w Więcborku do projektu Budżetu Gminy Więcbork na rok 2016 - pozytywna oraz do 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork  - pozytywna 

 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński  przyznał, że owszem komisja wydała pozytywną opinię ale on 

sam wstrzymał się od głosu w przypadku opinii dotyczącej Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Kierował się przede wszystkim tym, że jest radnym gminy ale też i okręgu  

w którym go wybrano - Wituni i  leży mu na sercu dbanie o interesy tej grupy społecznej. 

Zaskoczyło go to, że w WPF dla tej części gminy znalazła się mała inwestycja budowy 

kanalizacji dla zaledwie dwóch gospodarstw domowych. Mówi się cały czas o stawianiu na 

rozwój przedsiębiorczości, sama Witunia ma dwadzieścia jeden zakładów, które przynoszą 

gminie dochody /podatki/, a brak jest nakładów na infrastrukturę, która mogłaby przyciągnąć 

kolejnych inwestorów. Dużo środków, jak wspomniał radny Rembelski na posiedzeniu 

Komisji, pochłania gminna oświata. Jeżeli jednak nie będzie dochodów, to może zdarzyć się 

tak, że wszystko skonsumuje oświata i w gminie nie będzie żadnych inwestycji. Owszem  

w oświatę należy inwestować, bo z młodych wykształconych ludzi gmina będzie miała 

kolejnych przedsiębiorców z pomysłami i inicjatywą. Radny prosił, aby w przyszłości 

uwzględnić również potrzebę doinwestowania sołectwa Witunia szczególnie w zakresie 

kanalizacji, oświetlenia nowych ulic i oczywiście utwardzenia nawierzchni pieszo-jezdnych. 

 

Radna Anna Łańska  pytała  z czego tak na prawdę wynikają wątpliwości Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Chciała wiedzieć, czy jest to związane z emisją obligacji przez poprzednią 

władzę Gminy. Stwierdziła, że radni są zaniepokojeni taką sytuacją. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że Regionalna Izba Obrachunkowa każdorazowo 

punktuje w swojej opinii wskaźnik określony w art. 243 tj. indywidualny wskaźnik 

zadłużenia, jeżeli jest on o wartości mniejszej niż 1% od maksimum. Najważniejsze jednak 

jest to, że Gmina ten wskaźnik spełnia. Jeżeli są wyemitowane obligacje i kredyty łącznie do 

roku 2027 przy kalkulacji kosztów obsługi należy wziąć pod uwagę ryzyko stopy 

procentowej. Nie można zatem wszystkiego kalkulować w oparciu o aktualne obowiązujące 

stopy procentowe, bo jakiś margines różnicy należy przyjąć. Osobiście nie widzi sytuacji 

dramatycznej. 
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Radna Łańska dociekała, dlaczego w pierwszych latach spłaty obligacji zaplanowano tak 

niskie raty. Natomiast w kolejnych latach są one tak wysokie.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork przypomniała, że celem wyemitowania obligacji w kwocie 

14.400.000,00 zł   była konsolidacja zadłużenia. Konsolidacja ma na celu pomóc  

w „spokojnej” spłacie zadłużenia, a tym samym uwolnić środki na realizację zadań, w tym 

inwestowanie.  

 

Dlaczego w roku 2014 można było zaplanować tak niska ratę i budżet inwestycyjny  

w wysokości 5.000.000,00 zł. Natomiast w tej chwili stoimy w sytuacji konieczności spłaty 

2.000.000,00 zł rat za obligacje, a budżety inwestycyjne będą minimalne. Pojawią się do 

wykorzystania środki unijne, z których tak na prawdę nie będziemy mogli skorzystać z racji 

braku środków własnych na wkład  – kontynuowała radna Łańska. Radna zastanawiała się 

czy na powyższy układ złożyło się to, iż był to rok wyborczy, czy może wpływ miał jakaś 

inny czynnik? 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wskazała, że projekt budżetu, czy budżet nie jest budżetem 

Burmistrza, gdyż zawsze wpływ na jego kształt i decyzję o przyjęciu go w danej formie mają 

radni. Jeżeli mowa o 5.000.000,00 zł wydatków inwestycyjnych w 2014r. należałoby je 

porównać z wysokością dochodów majątkowych z budżetu Unii Europejskiej w tym czasie. 

Takie zestawienie da odpowiedź skąd i z czego wynika różnica. Jeżeli wzrosną Gminie 

dochody majątkowe stanowiące źródło finansowania  inwestycji z budżetu UE, to i zakres 

inwestycji będzie większy. 

 

A wzrosną? – pytała radna Łańska 

Jeżeli pojawią się stosowne konkursy, w których będziemy mogli wziąć udział, a inwestycje 

będą zgodne z potrzebami mieszkańców gminy, to myślę że tak – odpowiedziała Skarbnik 

Gminy. 

 

Pytanie tylko, czy będziemy mogli wziąć udział w tych konkursach, kiedy nie będziemy mieć 

środków własnych – radna Łańska. 

 

A czy zdarzyło się tak, że pojawił się jakiś konkurs do którego nie mogliśmy teraz przystąpić 

ze względu na brak środków? – pytała Skarbnik Gminy. 

 

Na razie nie, bo tak na prawdę dopiero zaczynają się te środki – radna Łańska. 

 

Zatem niech się wpierw pojawią konkursy, a będziemy to weryfikować  - Skarbnik Gminy. 

 

Będziemy to bacznie obserwować – skwitowała radna Łańska. 

 

Radny Henryk Szwochert stwierdził, że zaczyna się dziać tak, jak przewidywał to dwa lata 

temu, kiedy głosował przeciwko budżetowi na rok 2014. Gmina jest zadłużona, a zadłużenie 

to trzeba spłacać. W pewnym momencie budżet uratowała sprzedaż budynku ośrodka zdrowia 

ale drugiego takiego obiektu Gmina nie posiada. Jeżeli chodzi o budżet roku 2016 jest 

spokojny. Przy dużej dyscyplinie, jak wskazuje RIO, Gmina go wykona. Boi się z kolei  

o kolejne lata, kiedy będą uruchamiane środki unijne z rozdania 2014/2020, a Gmina nie 

będzie mogła z nich skorzystać, a przynajmniej nie w takim zakresie jakby chciała, bo nie 

będzie miała środków.  
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Przewodnicząca RM pytała, czy szacowano do tej pory maksymalne wpływy, jakie mogłaby 

uzyskać Gmina, ze sprzedaży podwórek przy nieruchomościach. Czy może to być jakaś 

znacząca kwota dla budżetu. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że trudno jej się odnieść do powyższej kwestii. 

Ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Szwocherta zauważyła, że każdy budżet trzeba 

prowadzić ostrożnie i z dyscypliną, bo są to środki publiczne. Owszem Gmina ma zadłużenie 

ale w jej ocenie nie ma nic niepokojącego. Sugerowała, by radni prześledzili początkowy plan 

budżetu roku 2015 w zakresie przychodów i rozchodów. W ubiegłym roku Gmina spłaciła 

ponad 200.000,00 zł więcej tytułu posiadanego zadłużenia, a w roku 2015 wygospodarowano 

ponad 163.000,00 zł, zatem zadłużenie zmniejsza się, a Gmina jest w stanie spłacać więcej 

niż wynika, to z założonego planu. Plan jest po to, by skonstruować budżet w oparciu o 

bezpieczne parametry. Od roku 2019 w planie nie ma dochodu ze sprzedaży majątku, a gdyby 

je zaplanowano chociażby na poziomie obecnie planowanych wielkości tj. w granicach 

300.000,00 zł, wskaźnik zadłużenia też uległby poprawie. 

 

Radny Szwochert przyznał, że owszem dyscyplinę należy zachować przy każdym budżecie. 

Zaznaczył, że nie przewiduje bankructwa Gminy ale trudności, jakie pojawią się  

w skorzystaniu ze środków unijnych z rozdania 2014/2020 i ograniczenie w tym zakresie. Nie 

widzi też w związku z tym dużych możliwości rozwoju Gminy. 

 

Radna Łańska powiedziała, że Skarbnik sama powiedziała, że dopiero ostatnio dzieje się tak, 

że dług jest spłacany. Oznacza to tylko jedno, że przez ostanie lata ten dług rósł. 

 

Pewni i rósł ale środki nie były przeznaczane na zadania bieżące np. oświatę, ale na zadania 

inwestycyjne. Zwróćcie Państwo uwagę o ile wzrósł majątek Gminy w tym okresie. To miało 

przełożenie stricte na wartość posiadanego majątku – mówiła Skarbnik gminy Więcbork. 

 

Ja to wszystko rozumiem, tylko nikt wcześniej nie myślał o spłacaniu długów one narastały,  

a my teraz musimy ponosić tego konsekwencje. Nie będziemy się mogli rozwijać, jako Gmina 

tylko po prostu zastanawiać się, co robić żeby nie inwestować, a spłacać długi – radna 

Łańska. 

 

Skarbnik Gminy uznała, że do tej rozmowy należy powrócić za rok, jak będzie analizowane 

wykonanie budżetu za rok 2016, czy np. jak kształtować się będzie budżet przyszłoroczny  

tj. 2017r. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w dyskusji nawiązał do uwag radnego Kałaczyńskiego 

mówiąc, iż rozumie dbałość radnego zarówno o mieszkańców, jak i firmy z terenu sołectwa 

Witunia. Podkreślił jednak, że w pierwszej kolejności Gmina musi się skupić na wykonaniu 

tych inwestycji, na które ma przygotowaną dokumentację, a terminy pozwoleń itp. biegną. 

Ma tu na myśli wykonanie kanalizacji na ul. 28 stycznia, części ul. Wyzwolenia w Więcborku 

oraz w Runowie Krajeńskim. Zgadza się z radnym, że potrzeby są ale Wieloletnią Prognozą 

Finansową należy traktować, jak prognozę w której umieszczane są pewne zadania ale i ją 

należy traktować dynamicznie i nie do końca jest tak, że jak coś jest wpisane do realizacji  

w roku 2018, to  w tym roku będzie, bo może być np. wykonane wcześniej, nie wykonane 

wcale albo później. W momencie zbierania informacji do projektowanego budżetu  

i WPF ze strony radnego nie wpłynął żaden wniosek, czy propozycja odnośnie umieszczenia 
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danego zadnia w ww. dokumentach.  Niemniej powyższe nie wyklucza, że na przestrzeni 

kliku lat, taka inwestycja nie będzie realizowana. 

 

Radny Jacek Kabattek mówił, że zgadza się z tym, co powiedział Burmistrz, bo wnioski 

zgłaszane wcześniej przez sołectwo Zakrzewska Osada zostały uwzględnione i kwota na 

remonty dróg została wpisana w budżet, a ta inwestycja niewątpliwie jest potrzebna. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowań. 

 

 

 w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2016 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Po przyjęciu uchwał budżetowych głos zabrał Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego  

p. Andrzej Marach mówiąc, że niestety długi trzeba spłacać. Podobna sytuacja jest  

w Powiecie, gdzie również spłacane są zobowiązania też nie swoje ale jest ciągłość władzy  

i nie ma co się tłumaczyć. W imieniu Starosty i Zarządu Powiatu Sępoleńskiego złożył 

radnym życzenia świąteczno-noworoczne. 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 10 Plany pracy Rady Miejskiej na rok 2016 przedstawiony został przez Przewodniczącą 

RM, a plany pracy poszczególnych Komisji stałych RM na rok 2016 przez ich 

przewodniczących. 

 

Przewodnicząca omawiając krótko tematykę przyszłorocznego planu pracy RM wskazała na 

zmiany, które poczyniono na wspomnianych przez nią powyżej spotkaniach z Prezydium 

Rady i Przewodniczącymi Komisji RM. Dotyczyły one usunięcia z miesiąca stycznia 

spotkania z Dyrektorem Krajeńskiego Parku Krajobrazowego z racji kwestii dotyczących 

siedziby KPK oraz odwołanego po raz trzeci konkursu na Dyrektora KPK. Ponadto usunięto 

spotkanie z przedstawicielami służby zdrowia, decydując, że punkt ten będzie realizowany,  

co dwa lata, chyba że zajdzie potrzeba wywołania tematu związanego z lecznictwem. Novum 

wprowadzonym jest w miesiącu lutym informacja o stanie bezrobocia, w marcu sprawozdanie 

Dyrektora ZGK odnośnie wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork i kosztach  

z tym związanych oraz sprawozdanie z działalności sołectw gminy Więcbork z realizacji 

funduszy sołeckich i działalności kulturalnej w roku 2015. W miesiącu czerwcu ujęto  

w planie sesji wręczenie nagród i stypendiów uczniom  z terenu gminy Więcbork. 
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Do przedłożonego planu nie wniesiono zmian – przyjęto w proponowanej formie. 

Plany pracy Komisji: Rewizyjnej, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 

Inwentaryzacji i Handlu, Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Budżetu i Finansów 

przedłożyli ich Przewodniczący.  

 

Powyższe plany pracy przyjęto bez uwag i propozycji zmian. 

 

  

Plany Pracy Rady Miejskiej i Komisji RM na 2016r. do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka przedstawił 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku p. Jacek Kabattek. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Więcborku na swym posiedzeniu w dniu 3 grudnia 

2015r. rozpatrzyła zasadność skargi dotyczącej pozostawienia bez rozwiązania trudnej 

sytuacji lokalowej mieszkańca Więcborka. Po analizie dokumentacji prowadzonej w sprawie 

przez Urząd Miejski oraz wysłuchani Burmistrza Więcborka i Podinspektor ds. Dodatków 

Mieszkaniowych i Komunalnych Zasobów Mieszkaniowych uznała, że wniesiona skarga jest 

niezasadna. Szczegółową argumentację i wnioski zawierała odczytane przez p. Kabattek 

uzasadnienie do projektu uchwały stanowiące opinię Komisji w przedmiotowej kwestii.  

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwalę przyjęto jednogłośnie 

 

Uchwała wraz z uzasadnieniem do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy 

Więcbork. 

 

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2016” 

przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku  

p. Tomasz Siekierka. 

 

Program przewiduje zbieżne do roku 2015 działania dotyczące profilaktyki. Zaplanowane 

działania ujęte są w załączniku. Działalność profilaktyki można ująć w kilku modułach: zdań 

realizowanych na podstawie składanych wniosków przez instytucje, organizacje, 

stowarzyszenia i inne jednostki z naszej gminy; wydatki związane z kosztami sądowymi; 

finansowanie działalności Świetlicy Środowiskowej „UŚMIECH” w Więcborku; 

wynagrodzenia i koszty szkoleń członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Ponadto w ramach Programu prowadzone są różnego rodzaju kampanie, co 

również ma odzwierciedlenie w przedłożonym dokumencie.  

 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
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Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Więcbork omówił Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg  

p. Tomasz Fifielski. 

 

Pan Fifielski wyjaśnił, że 26 listopada do Urzędu Miejskiego wpłynęło pismo Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiej kwestionujące zapisy w Regulaminie, który przyjęty został przez Radę 

Miejską 30 września 2015r. Uwagi dotyczył rozdziału VI tejże uchwały §17 pkt. 2 i 3, który 

mówił o zakazie wprowadzania psów na teren placów zabaw przez cały rok oraz miejsc 

wykorzystywanych do kąpieli w okresie od 1 maja do 30 września i zakaz kąpania zwierząt  

w fontannach miejskich. Wojewoda uznał, że tego typu zapisy winny znaleźć się w odrębnych 

regulaminach stosownie do ustawy o samorządzie gminnym, a nie w regulaminie stosownie 

się do ustawy o utrzymaniu czystości w gminach. Przedstawiony Radzie projekt uchwały 

został skorygowany o ww. zapisy zgodnie z sugestią organu nadzoru. Pozostała część 

zapisów Regulaminu pozostaje bez zmian. 

 

Opinia Komisji połączonych: Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 

 

Ad. 14 – 15 Projekty uchwal dotyczące gospodarowania mieniem Gminy przedłożył 

Kierownik referatu Inwestycji Planowania Przestrzennego I gospodarki 

Nieruchomościami p. Michał Bąk. 

 

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Puszcza, Katarzyniec, Runowo 

Kolonia (sołectwo Puszcza) oraz 

 

b) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zabartowo. 

 

 

Przedmiotowe projekty uchwał wywołane zostały w związku z zamiarem aplikowania  

o środki unijne z Programu Odnowy Obszarów Wiejskich. Do 13 stycznia gmina zamierza 

wnioskować o środki zewnętrzne w związku z planowaną przebudową drogi Puszcza –

Zabartowo – odcinek 1 km do czego niezbędny jest wyciąg z Planu Odnowy Miejscowości. 

W związku z powyższym istniejące Plany ważne do końca bieżącego roku zostały 

uaktualnione, jak również wprowadzono do nich szereg innych inwestycji po to, by  

w przyszłości możliwe było również aplikowanie ośrodki zewnętrzne na ich wykonanie. 

Projekty przygotowane zostały zgodnie z instrukcją wydaną przez Ministerstwo Rolnictwa. 

Składają się one z części głównej oraz załącznika. Ważność planów wynosi siedem lat. 

Kierownik nadmienił także, że uaktualnienie planów odnowy miejscowości pozostałych 

sołectw dokonywane będą w miarę potrzeb na bieżąco, kiedy uruchomione zostaną środki 

zewnętrzne. 

Opinia Komisji połączonych: Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu – pozytywna. 
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Radni nie wnieśli uwag 

Ad. a) 

Na sali 13 radnych 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 

Ad. b) 

 

Na sali 13 radnych 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczka/ 

 Remont Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie jest planowany i nie ma przeszkód, by 

ewentualne rozwiązania techniczne, czy lokalowe przedyskutować w gronie np. Rady 

Sołeckiej sołectwa Sypniewo i znaleźć rozwianie dla propozycji zgłoszonych przez 

radnego w interpelacji. 

 Mieszkanie przy WDK w Sypniewie do 18 grudnia miało zostać opróżnione. Kolejnym 

etapem będzie podjęcie decyzji o przydziale tego lokalu, którego właścicielem jest Gmina 

Więcbork /Zarządcą jest MGOK w Więcborku/. Rozstrzygnięcie, co do przyznania lokalu 

nie zapadły ale przy jego podejmowaniu na pewno należy wziąć pod uwagę wielkość 

mieszkania, jego usytuowanie, koszty utrzymania itp. 

 Jeżeli chodzi o drogę wojewódzką Nr 189 przy ul. 29 stycznia, to ta interpelacja 

przekazana zostanie do Zarządu Dróg Wojewódzkich – zarządcy drogi, który ewentualnie 

może podjąć decyzję o wyznaczeniu przejścia dla pieszych we wskazanej lokalizacji.  

 Burmistrz przyjął, że odnośnie remontu chodników przy drodze wojewódzkiej Rada 

Sołecka skrupulatnie wyliczyła koszty i przy założeniu tych samych środków na realizację 

do roku 2017, to zadanie zostanie ukończone. 

 Odnośnie wykonania nawierzchni chodnikowych w miejscach określonych przez radnego 

Gmina Więcbork zwróci się również do Zarządu Dróg Wojewódzkich o zajęcie przez nich 

stanowiska i kwestii rozmów dotyczących ewentualnego montażu finansowego realizacji 

zadania. 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

  Zgodnie z informacją złożona przez p.o. Dyrektor MGOK p. Brygidę Fertykowską  

w świetlicach wiejskich są zatrudnione osoby na umowa  - zlecenie na wykonanie prac 

„obsługa świetlic wiejskich”. W ramach tych umów wykonują prace związane z obsługa 

świetlic w zależności od potrzeb lokalnej społeczności tj. spotkania, zebrania, dożynki, 

spotkania lokalnej społeczności i inne ustalone przez Sołtysa, Radę Sołecką, KGW.  

W załączniku informacji jest również wykaz opału dostarczonego do świetlic, z czego 

należy wnioskować, że świetlice są przygotowane do sezonu zimowego. 
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/Odp. na interp. radej A. Łańskiej/ 

 Temat ulicy I Armii Wojska Polskiego był poruszany wielokrotnie. Burmistrz zobowiązał 

się, by w porozumieniu ze Starostą Powiatu, Dyrektorem ZDP zorganizować spotkanie, 

na którym omówione zostaną sprawy związane zarówno z pasem jezdnym,  

jaki i z możliwością budowy ciągu pieszego wzdłuż tej ulicy. 

Ad. 17 Wolne wnioski i informacje. 

Radna Anna Łańska nawiązując do artykułu, jaki pojawił się w prasie lokalnej 

krytykującego iluminację świetlną, która pojawiła się na więcborskim Rynku, jak również 

decyzję radnych o jej zakupie pytała, czy radni mają „wyrzuty sumienia” z racji tego, że taka 

ozdoba została zakupiona i postawiona w ww. miejscu. Osobiście takowych wyrzutów nie ma 

i bardzo ubolewa, że redaktora obecnego na sesji, tak bardzo zniesmaczyło, że więcborski 

Rynek w końcu tak się prezentuje. Uważała, że w roku poprzednim centralny punkt miasta 

prezentował się gorzej  i wielu mieszkańców wstydziło się tego, co wówczas ozdabiało  

i Rynek, i inne części miasta. Ma też nadzieję, że radni „spokojnie przeżyją Święta”  

w związku z kwotą 14.600,00 zł wydatkowaną na fontannę świetlną. Ponadto wytknęła 

redaktorowi pominięcie faktu powstania na Osiedlu Piastowskim kilkunastu nowych punktów 

świetlnych, co jej zdaniem zasługiwało na odnotowanie.  

W tej części obrad Burmistrz Więcborka podziękował wszystkim radnym za przyjęcie 

zarówno budżetu Gminy Więcbork na rok 2016, jak i Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. Dziękował też radnemu Kałaczyńskiemu, który zagłosował za Budżetem 

wstrzymując się od głosu w sprawie WPF- radny ma swoje zdanie, choć jak wskazał ustalony 

w tym kształcie WPF niczego ostatecznie nie przesądza i nie wyklucza realizacji pewnych 

inwestycji w latach kolejnych. Będąc przy głosie Burmistrz złożył obecnym życzenia 

Zdrowych i Błogosławionych Świąt Bożego Narodzenia prosząc o przekazanie ich również 

rodzinom. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady czternastej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 

 

 


